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‌استهلاك ‌في ‌الهائل ‌‌يتطلب‌النمو ‌الكهربائية ‌لمجابهة‌الطاقة ‌مناسبة ‌تخطيطية آلية

‌ ‌على ‌الكهربائية‌القدرةالطلب‌المتزايد ‌و. ‌‌القدرةتعتبر ‌الفعالة ‌منغير أهم‌‌واحدة

العجز‌القصور‌أو‌إن‌.‌في‌مرحلة‌التخطيطمن‌قبل‌شركات‌الكهرباء‌‌المتبناةالآليات‌

إلى‌عدم‌استقرار‌الجهود‌يؤدي‌في‌النظام‌الكهربائي‌‌غير‌الفعالة‌القدرةفي‌توفير‌

‌ ‌فيالفولتية ‌إلى‌أو ‌السيئة ‌‌بعض‌الحالات ‌الجزئيةالانقطاعات ‌أو للطاقة‌‌الكاملة

‌الكهربائية .‌ ‌حيث‌النوعمن‌‌يجب‌أن‌تحسن‌وتقنن‌غير‌الفعالةإن‌متطلبات‌القدرة

‌.‌مكان‌التركيبووالحجم‌

‌الفعالة‌القدرةيمكن‌أن‌تكون‌متطلبات‌ ‌غيــكل‌معوضات‌قــى‌شــعل‌غير ر‌ـــدرة

ة‌ــر‌فعالــكل‌معوضات‌قدرة‌غيــى‌شــأو‌عل(‌لاتــمفاع/‌اتــمكثف)ة‌ـــالة‌ثابتـــفع

(‌Static VAR Compensation, SVC)‌ةــــة‌لحظيــرة‌ذات‌استجابـــــمتغي

.‌و‌ذلك‌لتغطية‌احتياجات‌النظام‌الكهربائي‌في‌الحالة‌المستقرة‌و‌الحالات‌الديناميكية

‌البحث‌تم‌  ,genetic algorithm)ة‌التحسين‌الجينية‌ـدام‌طريقـــاستخوفي‌هذا

GA)تستخدم‌أساليب‌الـوعادة‌ما‌.‌لتحديد‌المتطلبات‌في‌الحالات‌المستقرة‌(GA‌)

وفي‌ما‌يتعلق‌.‌هدف‌معين‌وباعتبار‌شروط‌محددةلتحقيق‌حل‌المشكلة‌في‌تبسيط‌و

تقوم‌تحديدها‌عن‌طريقة‌استخدام‌مصفوفة‌الحساسية،‌حيث‌فقد‌تم‌ديناميكية‌النظام‌ب

‌مؤشرات‌ ‌بإعطاء ‌المصفوفة ‌المحطات‌في‌الشبكةتأثتبين‌مدى‌هذه ‌إضافة‌‌ر عند



 ب‌
 

‌،في‌محطة‌معينة‌غير‌الفعالةمعوضات‌القدرة‌ بعض‌على‌ذلك‌فقد‌تم‌تحديد‌وبناءاً

‌المعوضات ‌لتركيب ‌مواقعها‌المحطات ‌في .‌ ‌البحث ‌هذا ‌في ‌تم ‌نظام‌كما اختيار

فحص‌والتأكد‌من‌سلامة‌الطريقة‌غرض‌التجريبية‌ل(‌IEEE)الـكهربائي‌من‌أنظمة‌

‌ ‌ذلكحيث‌تالمقترحة ‌كهربائي‌‌مبعد ‌حقيقي‌اختبار‌نظام ‌المتطلبات‌لهوقائم ‌تحديد

برنامج‌‌دامــــباستخي‌ـــالكهربائام‌ــــــة‌لذلك‌النظـــــحاسوبيمحاكاة‌‌ومن‌ثم‌إجراء

(PSS/E ,Power System Simulatorfor Engineering‌)وهو‌برنامج‌

‌.‌‌‌والشبكات‌الكهربائية‌عالي‌الدقة‌والكفاءة‌والأداء‌في‌مجال‌تخطيط‌النقل‌حاسوبي

‌ 
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Abstract 
 

The rapid increase in load demand requires a proper planning process in order to meet 

the expected demand. However, reactive power planning (RPP) is one of the main 

aspects in planning stage.  The lack of sufficient reactive power supply in a power 

system will lead to voltage instability and in some worst conditions will cause 

blackouts. The reactive power requirements have to be optimized in type, size and 

location. Sources of reactive power can be fixed capacitors/reactors, manually-

controlled or dynamic controlled equipments to cover the requirements during steady 

state and dynamic situations. Genetic Algorithm (GA) will be used as an optimization 

tool to determine the steady state requirements. GA will optimize the problem to 

achieve objective functions subjected to certain constrains. The dynamic requirements 

will be determined in guidance of the sensitivity matrix. Some buses will be 

candidates to install Static VAR Compensation (SVC) by the sensitivity matrix. The 

contribution of this work is to rank the substations to accommodate the SVC 

according to influence of injecting reactive power by using sensitivity matrix. 

Simulations using PSS/E software has been conducted on IEEE test systems to 

compare the system performance with the suggested reactive power sources. A real-

life practical power system is used as a case study. 
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